
 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
1(55) 

Sammanträdesdatum 
2020-12-21 

 
 

  
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Plats och tid Digitalt möte via Skype som utgår från fullmäktigesalen i Rådhuset, måndagen den 21 
december 2020 kl. 13.15-16.30, ajournering kl.14.09-14.14, kl.15.00-15.10 

Beslutande Ledamöter 

Se närvaro- och voteringslista på s.2 

Närvarande ej tjänstgörande 
ersättare 

Ersättare 

Se närvaro- och tjänstgöringslista på s.4 
 

  

Justerare Eva-Clara Viklund (M) och Ingemar Wiklander (KD) 

Justeringens plats och tid Rådhuset 2020-12-22, kl.14.00   
 
Underskrifter 
 Sekreterare 

 
Paragrafer §§ 94-118 

 Johanna Laine  

 Ordförande 
  

 Göran  Norlander  

 Justerare 
  

 Eva-Clara Viklund Ingemar Wiklander  
 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2020-12-21 

Datum då anslaget sätts upp 2020-12-22 Datum då anslaget tas ned 2021-01-13 

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen 
 

Underskrift 
  

 Johanna Laine  
 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
2(55) 

Sammanträdesdatum 
2020-12-21 

 
 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Närvaro- och voteringslista KF  
Ledamöter 
Ledamot 
 

Ersättare Parti När-
varo 

Vot  
§ 107 

Ja   Nej 

Vot  
§ 108  

Ja   Nej 

Vot  
§ 110  

Ja Nej Avstår 
Andreas Sjölander  S X X  X  X   
Lotta Visén  S X X  X  X   
Magnus Oskarsson  S X X  X  X   
Nina Skyttberg  S X X  X  X   
Krister Fagerström 
McCarty 

 S X X  X  X   

Monica Fahlén  S X X  X  X   
Håkan Viklund  S X X  X  X   
Ebba Hansson Lotten Widmark S - X  X  X   
Ann-Cathrine Genberg  S X X  X  X   
Björn Nordling  S X X  X  X   
Lennart Mohlin  S X X  X  X   
Johan Nilsson  S X X  X  X   
Susanne Forsberg Agneta Jonsson S - X  X  X   
Martin Neldén  V  X X  X  X   
Åke Hamrin Michael Möller Christensen V - X  X  X   
Birgitta Alevård  V X X  X  X   
Anders Bergqvist  V X X  X   X  
Knapp Britta Thyr  MP X X  X  X   
Hibo Abdullahi  MP X X  X  X   
Per Sander Myriam Estrella Näslund MP - X  X  X   
Ida Skogström  M §§ 94-

113 
 X  X  X  

Anders Gäfvert  M X  X  X   X 
Lennart Bolander Ingemar Ljunggren M  -  X  X   X 
Margareta Tjärnlund  M X  X  X   X 
Eva-Clara Viklund  M X  X  X   X 
Christian Wasell  M X  X  X   X 
Linda Borg  M X  X  X   X 
Per-Eric Norberg  C X X  X   X  
Christina Lindberg  C X X  X   X  
Erik Hultin Dunia Ali C - X  X   X  
Anette Nordin  C X X  X   X  
Karl Rönnkvist Ulrika Sundgren C - X  X   X  
Olle Löfgren  L X  X X  X   
Ingemar Wiklander  KD X X  X  X   
Mai Nahas  KD X X  X  X   
Ulrika Jonsson  SD X  X  X   X 
Kenneth Lunneborg  SD X  X  X  X  
Sven Ingemar Vernersson  SD X  X  X   X 
Lennart Bergström  SD X  X  X   X 
Anette Åström  SD X  X  X   X 
Eva Olstedt Lundgren  L X  X X  X   
Kristoffer Bodin  M X  X  X   X 
Göran Norlander   S X X  X  X   
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Närvaro- och voteringslista KF  
Ledamöter 
Ledamot 
 

Ersättare Parti När-
varo 

Vot  
§ 113  

Ja   Nej 
Andreas Sjölander  S X X  
Lotta Visén  S X X  
Magnus Oskarsson  S X X  
Nina Skyttberg  S X X  
Krister Fagerström 
McCarty 

 S X X  

Monica Fahlén  S X X  
Håkan Viklund  S X X  
Ebba Hansson Lotten Widmark S - X  
Ann-Cathrine Genberg  S X X  
Björn Nordling  S X X  
Lennart Mohlin  S X X  
Johan Nilsson  S X X  
Susanne Forsberg Agneta Jonsson S - X  
Martin Neldén  V  X X  
Åke Hamrin Michael Möller Christensen V - X  
Birgitta Alevård  V X X  
Anders Bergqvist  V X X  
Knapp Britta Thyr  MP X X  
Hibo Abdullahi  MP X X  
Per Sander Myriam Estrella Näslund MP - X  
Ida Skogström  M §§ 94-

113 
 X 

Anders Gäfvert  M X  X 
Lennart Bolander Ingemar Ljunggren M  -  X 
Margareta Tjärnlund  M X  X 
Eva-Clara Viklund  M X  X 
Christian Wasell  M X  X 
Linda Borg  M X  X 
Per-Eric Norberg  C X  X 
Christina Lindberg  C X  X 
Erik Hultin Dunia Ali C -  X 
Anette Nordin  C X X  
Karl Rönnkvist Ulrika Sundgren C -  X 
Olle Löfgren  L X  X 
Ingemar Wiklander  KD X X  
Mai Nahas  KD X X  
Ulrika Jonsson  SD X  X 
Kenneth Lunneborg  SD X  X 
Sven Ingemar Vernersson  SD X  X 
Lennart Bergström  SD X  X 
Anette Åström  SD X  X 
Eva Olstedt Lundgren  L X  X 
Kristoffer Bodin  M X  X 
Göran Norlander   S X X  
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Närvaro- och tjänstgöringslista ersättare 
Ersättare 
 

Parti Närvaro Tjänstgöring 

Lotten Vidmark S X Ebba Hansson 
Jasenko Omanovic S -  
Agneta Jonsson S X Susanne Forsberg 
Mats Höglund S §§ 94-112  
Rune Danielsson S X  
Monica Fällström S -  
Fredrik Olsson S -  
Michael Möller Christensen V X Åke Hamrin 
Helena Grönhagen V -  
Myriam Estrella Näslund MP X Per Sander 
Mohamed Abdulwahab MP X  
Bengt Wallgren M -  
Malin Plantin Sjöblom M -  
Ingemar Ljunggren M X Lennart Bolander 
Tina Sellgren M -  
Dunia Ali C X Erik Hultin 
Lillemor Andersson C -  
Ulrika Sundgren C X Karl Rönnkvist 
RosMarie Sandin L X  
Tomas Pålsson L X  
Anders Nordström KD -  
Chantal Binua KD X  
Bo Gidmark SD X  
Glenn Sehlin SD X  
Vakant SD   
 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
5(55) 

Sammanträdesdatum 
2020-12-21 

 
 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

Ärendelista 
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Ägardirektiv AB Härnösandshus 2021-2023 ...................................................... 16 
§ 101 Dnr 2020-000451 1.1.2.1  

Avfallsföreskrifter Härnösands kommun ............................................................ 19 
§ 102 Dnr 2020-000510 2.4.2.4  

Borgenstak 2021 ............................................................................................... 22 
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Personalpolitisk policy ....................................................................................... 29 
§ 106 Dnr 2020-000483 3.4.2.0  

Inrätta fritidsbank .............................................................................................. 30 
§ 107 Dnr 2019-000419 1.1.1.1  

Motion - Tjänstelegitimation för Hemtjänstpersonal ........................................... 32 
§ 108 Dnr 2019-000416 1.1.1.0  

Motion - Öppna Nybrogatan för biltrafik dygnet runt .......................................... 36 
§ 109 Dnr 2019-000412 1.1.1.0  

Motion - Förbättra företagsklimatet i Härnösands kommun ............................... 38 
§ 110 Dnr 2019-000068 1.1.1.1  

Motion - Minnesmärke efter Thorbjörn Fälldin ................................................... 41 
§ 111 Dnr 2016-000161 233  

Motion - Utred kommunens framtida ägande av anläggningar - 
Rapport ............................................................................................................. 44 

§ 112 Dnr 2019-000148 1.1.1.1  
Motion - Elevdatorer, byte från PC till en mer ändamålsenlig produkt ............... 46 

§ 113 Dnr 2019-000530 1.1.1.1  
Motion - Tillgänglighet ....................................................................................... 48 
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§ 114 Dnr 2020-000454 1.1.1.1  
Interpellation - Vindkraft Hemsön - Svar ............................................................ 51 

§ 115 Dnr 2020-000453 1.1.1.1  
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande - Vindkraft Hemsön - 
Svar .................................................................................................................. 52 

§ 116 Dnr 2020-000013 1.1.1.1  
Ärenden för kännedom till kommunfullmäktige 2020 ......................................... 53 

§ 117 Dnr 34630  
Tillkommande motioner, interpellationer och frågor ........................................... 54 

§ 118 Dnr 2020-000070 1.1.1.1  
Korta frågor - korta svar 2020 ........................................................................... 55 
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§ 94 Dnr 50587  

Ändringar på dagordningen 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
att dra ur ärende nr 20: Interpellation – Svenska för invandrare, SFI, svar 
(dnr 2020-497), från dagordningen samt 
att ändra ärendeordningen i föredragningslistan på föreslaget sätt.      

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Göran Norlander (S). 

Yrkanden 
Göran Norlander (S) föreslår att ärende nr 20 dras ur dagordningen samt att 
ärendeordningen ändras så att ärendena nr 3-9 flyttas till efter nr 17.      

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      
______  
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§ 95 Dnr 2020-000063 1.1.1.1 

Allmänhetens frågestund i kommunfullmäktige 2020 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att lägga informationen till handlingarna.  

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Knapp Britta Thyr (MP) och 
Göran Norlander (S). 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Det har inkommit tre frågor till allmänhetens frågestund: 
Tillgänglighet 
Silja Symphony  
Källsortering  

Beslutsunderlag 
Allmänhetens frågor – Tillgänglighet 
Allmänhetens frågor – Silja Symphony  
Allmänhetens frågor – Källsortering  
______  
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§ 96 Dnr 2020-000014 1.1.1.2 

Information från revisionen 2020 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att lägga informationen till handlingarna.      

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Revisionen bjuds in till kommunfullmäktiges sammanträden för att 
informera om aktuella granskningar. Ingrid Flodin (C), 1:a vice ordförande 
för revisionen redogör för revisionens arbete.     
______  
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§ 97 Dnr 2020-000462 1.1.2.1 

VA-taxa 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anta VA-taxa för 2021 enligt Härnösands Energi & Miljö ABs förslag, 
samt 
att den nya taxan börjar gälla från och med 2021-01-01.  

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) yrkar bifall på liggande förslag samt på en 
redaktionell ändring avseende taxans ikraftträdandedatum under § 24 i 
taxadokumentet: taxan ska börja gälla från och med 2021-01-01.      

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag med Andreas Sjölanders (S) ändringsförslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag med Andreas Sjölanders (S) ändringsförslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag med Andreas Sjölanders (S) ändringsförslag.      

Bakgrund 
Härnösands Energi & miljö AB (HEMAB) har inkommit med en hemställan 
till kommunfullmäktige om höjd VA-taxa. 
HEMAB föreslår en taxehöjning med 3,9 procent (motsvarande 2 mnkr) för 
2021. Taxehöjningen innebär att bolagets ambition om låga priser för 
kunderna upprätthålls samtidigt som stora behov av att möta reinvesteringar i 
ledningsnät och anläggningar möjliggörs. 
I arbetet med budget för 2021 har HEMAB genomfört en översyn avseende 
VA-taxan. Några viktiga ingångsdata har varit:  
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Ökade lönekostnader i lönerevision med 2 procent finns som underlag till 
budgeten.  
En fortsatt fondering för nödvändiga investeringar i utökad säkerhet för 
dricksvattenförsörjningen samt avloppsrening vid Kattastrands reningsverk, 
till följd av krav i tillståndsbeslut, finns som underlag för budgeten.  
Driftbidrag från kommunen för del i utbyggnad av VA Södra Härnön betalas 
in.  
Pågående arbete med att reducera kostnader och arbeta med 
effektiviseringar, minskar behov av taxeökning.  
Kostnadsökningar kopplat till slamhantering, reningskemikalier och 
ledningsarbeten.  
Bedömning 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att höjningen är skälig i 
förhållande till utgångpunkterna för översynen av taxan. Därför föreslår 
kommunledningskontoret kommunfullmäktige att anta HEMABs förslag till 
VA-taxa 2021.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01 § 199 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-17 § 74 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2020-11-11 
Härnösand Energi och Miljö ABs hemställan om beslut VA-taxa 2021 
Härnösand Energi och Miljö ABs förslag på VA-taxa för 2021 
______  
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§ 98 Dnr 2020-000463 1.1.2.1 

Avfallstaxa 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anta avfallstaxa för 2021 enligt Härnösand Energi & Miljö ABs förslag, 
samt 
att den nya taxan ska börja gälla från och med 2021-01-01.  

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Härnösands Energi & miljö AB (HEMAB) har inkommit med en hemställan 
till kommunfullmäktige om höjd avfallstaxa. 
Taxan för avfallshanteringen föreslås höjas sammantaget med 3,5 procent. 
Det ger en intäktsökning med cirka 1 mnkr. HEMAB anser det nödvändig 
för att kunna nå sitt budgetmål för 2021. 
I arbetet med budget för 2021 har HEMAB genomfört en översyn av 
avfallstaxan. Några viktiga ingångsdata har varit:  
ökade lönekostnader i lönerevision med 2 procent finns som underlag till 
budgeten.  
ökade avgifter för tippning och förbränning 1,1 mnkr  
minskade intäkter för metallavfall 500 tkr  
ökade kostnader för bemanning på kretsloppsparken 600 tkr  
kostnadsreduceringar och besparingar inom organisationen. 
Avfallstaxans konstruktion 
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Avfallstaxan består av en grundavgift, hämtningsavgift och avgift för 
eventuella tilläggstjänster. 
Grundavgift 
Grundavgiften tas ut av samtliga bebyggda fastigheter i kommunen och är 
kopplad till boendeform. För de som beviljats uppehåll i hämtning betalas 
endast grundavgiften. Verksamheter betalar grundavgift per kärl. 
Grundavgiften finansierar kostnader av mer övergripande karaktär som inte 
rör själva insamlingen av avfallet. Det gäller bland annat information, 
avfallsplanering, miljöarbete, återvinningscentraler, farligt avfall, 
småbatterier, kylmöbler samt viss hantering av grovavfall. 
Hämtningsavgift 
Denna avgift består av kostnader för hämtning och behandling av 
hushållsavfallet samt förekommande skatter. Hämtningsavgiften för 
hushållsavfallet beror på vilken kärllösning, kärlstorlek samt vilket 
hämtningsintervall som kunden har. 
Bedömning 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att den förslagna höjningen av 
avfallstaxan är skälig med hänvisning till de kostnadsökningar HEMAB 
redogör för. I ägardirektivet framgår att taxan ska grundas på företagets 
kostnader för hela renhållningsverksamheten enligt den s.k. 
självkostnadsprincipen. Kommunledningskontoret anser att den föreslagna 
taxehöjningen följer självkostnadsprincipen och grundas på företagets ökade 
kostnader.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01 § 200 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-17 § 75 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2020-11-11 
Härnösand Energi och Miljö ABs hemställan till kommunfullmäktige 
Härnösand Energi och Miljö ABs förslag på avfallstaxa för 2021 
______  
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§ 99 Dnr 2020-000093 1.1.2.1 

Ägardirektiv Härnösands Energi och Miljö AB 2021-
2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anta Ägardirektiv Härnösands Energi och Miljö AB 2021-2023 med 
föreslaget tillägg från kommunstyrelsen.      

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Knapp Britta Thyr (MP) och 
Christina Lindberg (C).  

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) och Knapp Britta Thyr (MP) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
Christina Lindberg (C) yrkar avslag på liggande förslag samt bifall på 
centerpartiets yrkande från kommunstyrelsen, nämligen att bolaget ska ingå i 
en kommunkoncern. 
Andreas Sjölander (S) yrkar avslag på Christina Lindbergs (C) förslag på att 
bolaget ska ingå i en kommunkoncern.       

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, liggande förslag 
och Christina Lindbergs (C) förslag.  
Ordföranden föreslår att digital acklamation används då mötet genomförs på 
distans och ställer följande propositionsordning: den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt liggande förslag svarar ja och den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt Christina Lindbergs (C) förslag svarar nej genom att trycka 
på respektive knapp i voteringsfunktionen.  
Propositionsordningen godkänns och digital acklamation genomförs.  
Ordföranden finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 
liggande förslag.     
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Reservation 
Centerpartiet reserverar sig till förmån för eget förslag. 

Bakgrund 
Nuvarande ägardirektiv för Härnösand Energi och Miljö AB (Hemab) går ut 
i december 2020 varför ett uppdaterat ägardirektiv tagits fram. Det nya 
styrdokumentet utgår från Sveriges kommuner och regioners (SKR) 
gemensamma mall för kommunala bolags ägardirektiv och uppdateringar har 
gjorts även för att bättre beakta aktiebolagslagens intentioner. I arbetet med 
reviderat ägardirektiv har Hemabs VD deltagit. 
Socialt perspektiv 
Ägardirektiv är fullmäktiges och därigenom medborgarnas verktyg för att 
styra och möjliggöra insyn i de kommunala bolagens verksamhet. I 
ägardirektiven framgår bland annat bolagens syfte och verksamhetsområde 
samt hur rapportering från företaget ska ske till kommunfullmäktige. 
Ekologiskt perspektiv 
I ägardirektiven anges i stora drag hur företaget ska förhålla sig till 
miljöfrågor. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Kommunallagen förutsätter att kommunala bolag har gällande ägardirektiv. 
Beroende på bolagsform ska därutöver även annan relevant lagstiftning 
följas, i detta fall aktiebolagslagen. Kommunala bolag ska ha välskött 
ekonomi men inte i första hand drivas i vinstsyfte och ska i större 
ekonomiska beslut alltid involvera kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-21 § 197 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-17 § 76 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2020-11-12 
Ägardirektiv Härnösands Energi och Miljö AB  2018-2020 
Kommunallag (2017:725) kap. 2, 10 
Underlag och mallar för bolagsordningar samt ägardirektiv, SKR 
______  
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§ 100 Dnr 2020-000095 1.1.2.1 

Ägardirektiv AB Härnösandshus 2021-2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anta Ägardirektiv AB Härnösandshus 2021-2023 med föreslagna 
ändringar och tillägg.  

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S) och Knapp Britta Thyr (MP).  

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till liggande förslag samt på följande 
tillägg under kapitel 6, Bolagets verksamhet: 
Punkt 11, Nybyggnationer är ekologiskt hållbara: 
 - Tillägg: ”Det innebär bland annat att byggnation i trä har hög prioritet och 
att solenergilösningar övervägs och eftersträvas” 
Punkt 13, Verka för infrastruktur för fossilfira fordonsslag:  
- Tillägg: ”Genom att bland annat öka tillgång till laddmöjlighet för 
elfordon.” 
Ny punkt 16: 
”Kommunens klimat- och energiplan samt Mobilitetsriktlinjer antagna av 
kommunfullmäktige ska vara vägledande. ” 
 
Knapp Britta Thyr (MP) yrkar bifall till liggande förslag med Andreas 
Sjölanders (S) tilläggsförslag. 
Christina Lindberg (C) yrkar avslag på liggande förslag samt bifall på 
Centerpartiets förslag i kommunstyrelsen, nämligen att bolaget ska ingå i en 
kommunkoncern. 
Anders Gäfvert (M) yrkar bifall till liggande förslag.     

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, liggande förslag 
med Andreas Sjölanders (S) tilläggsförslag och Christina Lindbergs (C) 
förslag. 
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Ordföranden föreslår att digital acklamation används då mötet genomförs på 
distans och ställer följande propositionsordning: den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt liggande förslag svarar ja och den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt Christina Lindbergs (C) förslag svarar nej genom att trycka 
på respektive knapp i voteringsfunktionen.  
Propositionsordningen godkänns och digital acklamation genomförs. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
Andreas Sjölanders (S) tilläggsyrkande och finner att så sker.      

Reservation 
Centerpartiet reserverar sig till förmån för eget förslag. 

Bakgrund 
Nuvarande ägardirektiv för AB Härnösandshus gäller till och med december 
2020. En översyn av ägardirektivet har genomförts och har utgått från 
Sveriges kommuner och regioners (SKR) mall för ägardirektiv för 
kommunala bolag. Syftet har varit att säkerställa att aktiebolagslagen följs 
och delar som inte är aktuella, enligt samma lag, tas bort. Ändamålet och 
verksamhetens inriktning i AB Härnösandshus  har förtydligats och 
uppdaterats för att möjliggöra önskvärd utveckling för attraktiva, 
klimatsmarta och prisvärda hyresbestånd för hyrestagare i hyresbostäder och 
publika fastigheter.  
Bolagets ekonomiska mål föreslås bli att den långsiktiga avkastningen ska 
vara marknadsmässig och att avstämning av detta görs med hjälp av 
nyckeltal för direktavkastning. Dessutom anges ett mål för bolagets soliditet. 
Inför förslag om ägardirektiv har dialog förts med bolagets VD. 
Socialt perspektiv 
Härnösandshus nya ägardirektiv har höga ambitioner för att bidra till 
ekologisk och social hållbarhet. 
Ekologiskt perspektiv 
Det uppdaterade ägardirektivet styr bolagets riktning mot en ökad 
miljömässig hållbarhet. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Kommunallagen förutsätter att kommunala bolag har gällande ägardirektiv. 
Beroende på bolagsform ska därutöver även annan relevant lagstiftning 
följas, i detta fall aktiebolagslagen. Kommunala bolag ska ha välskött 
ekonomi men inte i första hand drivas i vinstsyfte och ska i större 
ekonomiska beslut alltid involvera kommunfullmäktige.  
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Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01 § 198 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-17 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2020-11-10 
Information om förslag till avkastningskrav Härnösandshus AB 
Ägardirektiv Härnösandshus AB 2018-2020 
Kommunallag (2017:725) kap. 2, 10 
Underlag och mallar för bolagsordningar samt ägardirektiv, SKR 
______  
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§ 101 Dnr 2020-000451 1.1.2.1 

Avfallsföreskrifter Härnösands kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
att anta nya avfallsföreskrifter för Härnösands kommun med föreslagen 
ändring.  

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till liggande förslag samt på en 
korrigering i form av ändring av ordet ”beställning” till: ”anmälan” i § 29 i 
avfallsföreskrifterna.    

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag med Andreas Sjölanders (S) ändringsförslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag samt Andreas Sjölanders (S) ändringsförslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag med Andreas Sjölanders (S) ändringsförslag.      

Bakgrund 
Enligt bestämmelser i miljöbalken ska det finnas en kommunal 
renhållningsordning i varje kommun som ska innehålla de föreskrifter om 
hantering av avfall som gäller för kommunen samt en avfallsplan. Planen ska 
innehålla en beskrivning av de förhållanden inom kommunen som påverkar 
avfallets mängd och sammansättning. Den kommunala 
renhållningsskyldigheten avser hantering av hushållsavfall. Naturvårdsverket 
har givit ut föreskrifter och allmänna råd om innehållet i en kommunal 
avfallsplan (NFS 2020:6). 
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Den kommunala avfallsplanen som ingår i renhållningsordningen 
aktualitetsgranskats under 2020 och en ny avfallsplan kommer att tas fram 
för antagande under 2021. 
Avfallsföreskrifterna i Härnösand antogs 2017 och nu har en arbetsgrupp 
från kommunstyrelseförvaltningen, samhällsförvaltningen och Härnösands 
Energi och Miljö AB aktualiserat dokumentet och reviderat det utifrån den 
nya avfallsförordningen (SFS 2020:614). 
Det flesta av förändringarna i dokumentet är av redaktionell karaktär och de 
av arbetsgruppen viktigaste förändringarna redovisas nedan. 
§2 I Paragrafen har tidigare avfallsföreskrifter benämnt avfall från 
bostadsfastigheter för hushållsavfall. I den nya föreskriften kallas det nu 
mera för kommunalt avfall. Ändring har gjorts i avfallsförordningen och 
därför används ordet även i Härnösand kommuns avfallsföreskrifter.  
§5 I paragrafen har texten ändrats till att renhållaren har informationsansvar 
till hushåll om de insamlingssystem, krav och hantering avseende 
förpackningar, returpapper och konsumentelavfall. 
§11 I paragrafen har texten förtydligats samt hur avfall ska emballeras 
hänvisas till bilaga 1. 
§12 Paragrafen har flyttats till och förtydligats i paragraf 11. 
§15 Fett från fettavskiljare föreslås i föreskrifterna vara ett verksamhetavfall 
på grund av en dom av mark och miljööverdomstolen i mars 2020. Tidigare 
har detta avfall varit ett kommunalt avfall. Det innebär att det inte finns 
någon skyldighet för Hemab att hämta denna typ av avfall framöver.  
§17 Fastighetsägare på Lungön kan fortsättningsvis även lämna på 
Kronholmen, utöver Hemsön. Detta har fastighetsutövare på Lungön kunnat 
göra tidigare men inte funnits avgivet i föreskrifterna. 
§18 Brännbart avfall kallas nu för restavfall i enlighet med Avfallsveriges 
definition. 
§26 Paragraf 27 och 28 har flyttats till paragraf 26. 
§31 Paragrafen har fått en ny hänvisning till Folkhälsomyndigheten för 
buller inomhus.  
§32 Paragrafen har förtydligats angående uppehåll i hämtningen. 

Socialt perspektiv 
Beslutet bedöms inte påverka det sociala perspektivet 

Ekologiskt perspektiv 
Beslutet bedöms påverka det ekologiska perspektivet positivt.  
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Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Beslutet bedöms inte påverka det ekonomiska och juridiska perspektivet 
Tillväxtavdelningar anser att förändringarna i avfallsföreskrifterna är av vikt 
och föreskrifterna följer avfallsförordningen (SFS 2020:614) och 
Naturvårdsverkets nya definitioner på avfallsområdet. Därför föreslås 
kommunfullmäktige att anta de nya avfallsföreskrifterna för Härnösands 
kommun.   

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01 § 206 
Tillväxtavdelningens tjänsteskrivelse 2020-11-10 
Avfallsföreskrifter Härnösands kommun, Bilaga 1.   
______  
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§ 102 Dnr 2020-000510 2.4.2.4 

Borgenstak 2021 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att för 2021 ska borgensavgift tas ut på den faktiska låneskulden för AB 
Härnösandhus, AB Härnösands kommunfastigheter, Härnösands Energi & 
Miljö AB och Härnösands Elnät, 
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för AB Härnö-
sandshus låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp om 687 mnkr, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader, 
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för AB Härnö-
sands kommunfastigheters låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp 
om 97 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader, 
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Härnösands 
Energi & Miljö AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp om 
710 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,  
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Härnösands 
Energi & Miljö AB:s fullgörande av de skyldigheter som åvilar bolaget 
enligt gällande tillstånd med ärendebeteckning (dnr 551-14192-06), samt det 
avhjälpande av en miljöskada och de andra återställningsåtgärder som 
verksamheten kan föranleda, intill ett belopp om 45 mnkr,  
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Härnösands 
Elnät AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp om 125 mnkr, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader, 
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Härnösands 
Folkhögskolas låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp om 33,2 
mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader, 
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för 
Byggn.föreningen Folketshus Viksjö låneförpliktelser upp till ett totalt 
högsta belopp om 0,94 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,  
 
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Daghemmet 
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Eko-Fröet ekonomiska förening låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
belopp om 0,1 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,  
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Föreningen 
Stormhatten kooperativa förskola låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
belopp om 0,21 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,  
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Föräldra 
kooperativ Tuvan låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp om 0,3 
mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,  
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Älandsbro 
Folketshus förening låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp om 2,93 
mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,  
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för KFA 
Kommunalt förlustansvars låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp 
om 0,18 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader,  
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Öbacka 
Sportcenter låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp om 2,6 mnkr, 
jämte därpå löpande ränta och kostnader, samt   
att från och med 2021, att såsom för egen skuld ingå borgen för Härnösands 
Orienteringsklubb låneförpliktelser upp till ett totalt högsta belopp om 0,84 
mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader.  

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
För de kommunala bolagens och Härnösands Folkhögskolas lån borgar 
kommunen genom att sätta borgenstak för varje enskilt bolag. Borgenstaket 
anger hur mycket kommunen maximalt borgar för när dessa bolag tecknar 
lån hos kreditgivare, samt för övriga garantier.  
Samråd med kommunens och koncernenbolagens långivare Kommuninvest i 
Sverige AB har skett i beredningen av ärendet. 

Härnösandshus-koncernen 
För Härnösandshus AB föreslås borgenstaket förbli oförändrat jämfört med 
tidigare beslut och ligga kvar på 687 mnkr. Aktuell låneskuld vid årets slut 
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(2020-12-31) beräknas ligga på ca 546 mnkr. Kvarvarande låneutrymme 
räknas behövas till planerade utbyggnader av gruppboenden. 
Även för Härnösands kommunfastigheter AB föreslås borgenstaket förbli 
oförändrat. Aktuell låneskuld vid årets slut (2020-12-31) beräknas ligga på 
ca 80 mnkr. Kvarvarande utrymme planeras användas till slutförande av 
tidigare beslutat (KF 2019-06-17 §105) förvärv av Härnösands Handel. 

Tidigare beslut borgenstak (Mnkr) Härnösandshus AB 
AB Härnösands  

Kommunfastigheter 
Borgensbeslut KF 2018-12-17 §143 687 62 
Borgensbeslut KF 2019-06-17 §105 

  Borgensbeslut KF 2020-09-28 §63 
 

35 
Summa 687 97 

   
Nytt beslut borgenstak (Mnkr) Härnösandshus AB 

AB Härnösands 
Kommunfastigheter 

Låneskuld 2020-12-31 546 80 
Utbyggnad Koltrastens grp bo 108 

 Utbyggnad Sländan 39, grp bo 29 
 Aktier m.m. i Härnösand Handel AB 

 
14 

Avrundning 4 3 
Summa 687 97 

   Förändring borgenstak (Mnkr): 0 0 
 
HEMAB-koncernen 
För Härnösands Energi & Miljö AB föreslås att borgenstaket sänks från 824 
mnkr till 710 mnkr. Aktuell låneskuld vid årets slut (2020-12-31) beräknas 
ligga på ca 587 mnkr. Kvarvarande låneutrymme räknas behövas till tidigare 
beslutade och planerade nya investeringar.  
Tidigare har krav om 45 mnkr i ekonomisk säkerhet ställda av Länsstyrelsen 
vid tillståndsgivning enligt miljöbalken att få bedriva deponiverksamhet vid 
Älands avfallsanläggning ingått i borgenstaket.  Kravet på den ekonomiska 
säkerheten har avsett avhjälpande av eventuell miljöskada och 
återställningsåtgärder som verksamheten kan föranleda. I samråd med 
kommunkoncernens långivare Kommuninvest och med anledning av att den 
ekonomiska säkerheten i dagsläget inte innebär några låneskulder för 
HEMAB föreslås att den ekonomiska säkerheten om 45 mnkr lyfts ur 
borgenstaket avseende låneskulder och behandlas istället i en separat 
beslutsmening formulerad utifrån särskilda anvisningar från Länsstyrelsen. 
För Härnösands Elnät AB föreslås borgenstaket förbli oförändrat. Aktuell 
låneskuld vid årets slut (2020-12-31) beräknas ligga på ca 121 mkr.  
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Tidigare beslut borgenstak (Mnkr) HEMAB HEAB 
Borgensbeslut KF 2018-12-17 §143 757 125 
Borgensbeslut KF 2019-06-17 §104 35 

 Borgensbeslut KF 2020-09-28 §60 32 
 Summa 824 125 

   Nytt beslut borgenstak (Mnkr) HEMAB HEAB 
Låneskuld 2020-12-31 587 121 
Restskuld Leasing KVV 40 

 Steg 1 Biogas 20 
 Utbyggnad Deponi 15 
 Reservvattenledning 10 
 Steg 1 Kattastrand 18 
 Fortsatt bredbandsutbyggnad 15 
 Avrundning 6 4 

Summa 710 125 

   Förändring borgenstak (Mnkr): -114 0 
 

Övriga föreningar/bolag som kommunen borgar för 
Övriga bolag och föreningar som kommunen går i borgen för redovisas i 
nedanstående tabell och förslaget till samlat borgensåtagande för dem uppgår 
totalt till 41,7 mnkr. Flertalet föreningar har svarat att de inte har för avsikt 
att ta något nytt lån eller utöka lånet med hjälp av borgensförbindelsen. 
(markerade med grå färg i tabell nedan) Därmed skulle borgenstaken i 
princip kunna sänkas ner till den prognostiserade låneskulden vid årsskiftet 
2020/2021, en samlad minskning med 1,6 mnkr. Denna möjliga sänkning har 
dock inte gjorts i förslaget till beslut. 

Förening/Bolag Tidigare 
borgensbeslut 

Prognos 
låneskuld 

Nytt 
borgensbeslut 

 (Mnkr) 2021-01-01 från 2021 Skillnad 
Härnösands Folkhögskola 33,2 16,1 33,2 0,0 
Byggnadsföreningen Folketshus Viksjö  0,9 0,5 0,9 0,0 
Daghemmet Eko-Fröet ek.förening 0,1 0,1 0,1 0,0 
Fören. Stormhatten kooperativ förskola*  0,2 0,1 0,2 0,0 
Föräldrakoop Tuvan 

 
0,3 ? 0,3 0,0 

Älandsbro Folketshus förening 2,9 2,3 2,9 0,0 
KFA (100 avtal 40 %) 0,3 0,2 0,2 -0,1 
Öbacka Sportcenter 

 
2,6 1,1 2,6 0,0 

Härnösands Orienteringsklubb 1,2 0,7 1,2 0,0 
Summa   41,8 21,2 41,7 -0,1 
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Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01 § 207 
Ekonomiavdelningens tjänsteskrivelse 2020-11-25 
Ekonomiska säkerheter Handläggarstöd, Länsstyrelsen 
Tillstånd enligt miljöbalken till deponering, mottagning, sortering, 
mellanlagring och behandling av avfall vid Älands avfallsanläggning, 
Härnösands kommun 
Inhämtade underlag och kommunikation med de föreningar där kommunen 
borgar för lån. 
Samtal med företrädare för bolagen inom kommunkoncernen. 
Tidigare beslut om Borgenstak:   
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2018-12-17 § 143  
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2019-06-17 § 104 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-09-28 § 60 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-09-28 § 63  
______  
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§ 103 Dnr 2020-000012 1.1.1.3 

Avsägelser 2020 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att bevilja avsägelsen från Basel Aljamal (S) som ersättare i Härnösands 
kommunfastigheter AB och 
att bevilja avsägelsen från Carl-Fredrik Edgren (V) som ledamot i Härnösands 
kommunfastigheter AB.      

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Basel Aljamal (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i Härnösands 
kommunfastigheter AB. 
Carl-Fredrik Edgren (V) har avsagt sig uppdraget som ledamot i Härnösands 
kommunfastigheter AB.      

Beslutsunderlag 
Avsägelse från Basel Aljamal (S) 2020-12-10 
Avsägelse från Carl-Fredrik Edgren (V) 2020-12-10 
     
______  
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§ 104 Dnr 2020-000003 1.1.1.3 

Valärenden 2020 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
att välja Wafa Abdo (S) som ersättare i Härnösands kommunfastigheter AB 
och 
att välja Lars Göran Spång (V) till ledamot i revisionen efter Karl Hultin 
(V).      

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Fullmäktige ska välja nya ersättare och ledamöter efter de förtroendevalda 
som avsagt sig sina uppdrag i nämnderna och i kommunstyrelsen med mera. 
Val av nya ersättare och ledamöter till fullmäktige sker genom begäran hos 
Länsstyrelsen.      
______  
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§ 105 Dnr 2020-000507 1.1.2.1 

Personalpolitisk policy 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att förlänga giltighetstiden för Personalpolitisk policy 1.1 till 2021-12-31.  

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Giltighetstiden för den beslutade personalpolitiska policyn går ut 2020-12-
31.  
Genom att arbeta fram en ny policy med en bred förankring inom politik, 
tjänstemannaorganisationen och de fackliga parterna så skapas ett hållbart 
arbetsgivarvarumärke.  
Ansvaret för den övergripande personalpolitiken vilar på kommunstyrelsens 
AU som är personalutskott och arbetet planeras att utgå därifrån. 
Arbetet planeras att starta efter årsskiftet och i och med det behöver den 
nuvarande giltighetstiden förlängas.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01 § 209 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2020-11-24 
Personalpolitisk policy 1.1 
______  
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§ 106 Dnr 2020-000483 3.4.2.0 

Inrätta fritidsbank 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att arbetslivsnämnden ges i uppdrag driva Fritidsbanken.  

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Knapp Britta Thyr (MP), Olle 
Löfgren (L), Christina Lindberg (C) och Anders Bergkvist (V). 

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S), Knapp Britta Thyr (MP), Olle Löfgren (L), Christina 
Lindberg (C) och Anders Bergkvist (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag.       

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
HEMAB, Samhällsförvaltningen, Arbetslivsförvaltningen och 
Kommunstyrelseförvaltningen har vid flera tillfällen de senaste åren fört en 
dialog kring en önskan om att inrätta en Fritidsbank i Härnösand. En 
Fritidsbank kan enklast beskrivas som ett bibliotek, men istället för böcker 
lånas det ut sport och fritidsutrustning. Tanken är att alla ska kunna låna 
utrustningen gratis under en bestämd tid. Det kan handla om en variation av 
utrustning t.ex. skidor, skridskor, inlines, hockeyklubbor och annat. 
Kommunfullmäktige beslutade 2014 om att ge samhällsnämnden i uppdrag 
att inrätta en Fritidsbank men det var problematiskt att hitta en lokal som 
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skulle passa för Fritidsbanken och en organisation som skulle kunna driva 
den.    
Kommunstyrelsen sedan beslutade att uppdra till kommundirektören att, i 
samverkan med berörda förvaltningar och bolag, utreda möjligheterna att 
inrätta en permanent fritidsbank 2021, samt att redovisa utredningen av en 
permanent fritidsbank 2021 till kommunstyrelsen.  
I och med detta beslut så kan ärendet som sen tidigare ligger hos 
samhällsnamnden avskrivas.  
Socialt perspektiv 
Beslutet påverkar det sociala perspektivet positivt. Beslutet ger fler invånare 
möjligheten att prova på nya intressen och kan bli mer delaktiga i 
fritidsaktiviteter i Härnösand.       
Ekologiskt perspektiv 
Beslutet anses påverka det ekologiska perspektivet positivt. Beslutet 
förlänger utrustningens livslängd vilket bidrar till att minska belastningen på 
miljön. 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Beslutet påverkar det ekonomiska perspektivet. 250 000 kr som inte 
budgeterats i kommunstyrelsens budget för 2021 reserveras för inrättandet 
av fritidsbanken. 
Tillväxtavdelningen har utrett ärendet om att inrätta en Fritidsbank i 
Härnösand och föreslår kommunfullmäktige besluta om att inrätta en 
Fritidsbank på Kretsloppsparken i Härnösand. Fritidsbanken föreslås drivas 
av arbetslivsförvaltningen och att en verksamhetsansvarig med kunskap om 
utrusningens som lånas ut samt har butiksvana får i uppdrag att starta upp 
Fritidsbanken. Arbetslivsförvaltningen föreslås reserveras 250 000 kr av 
kommunstyrelsens budget för 2021 för inrättandet av fritidsbanken.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01 § 205 
Tillväxtavdelningens tjänsteskrivelse 2020-11-13 
Utredning – Inrätta en Fritidsbank i Härnösand     
______  
 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
32(55) 

Sammanträdesdatum 
2020-12-21 

 
 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 107 Dnr 2019-000419 1.1.1.1 

Motion - Tjänstelegitimation för Hemtjänstpersonal 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
att avslå motionen.   

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Margareta Tjärnlund (M), Anders Gäfvert (M), Lennart 
Bergström (SD), Eva-Clara Viklund (M), Ulrika Jonsson (SD), Ingemar 
Ljunggren (M), Krister Fagerström McCarthy (S) och Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 
Margareta Tjärnlund (M), Anders Gäfvert (M), Lennart Bergström (SD), 
Eva-Clara Viklund (M), Ulrika Jonsson (SD) och Ingemar Ljunggren (M) 
yrkar bifall till motionen.  
Krister Fagerström McCarthy (S) och Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till 
liggande förslag.       

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, liggande förslag 
och Anders Gäfverts (M) förslag. 
Ordföranden föreslår att digital acklamation används då mötet genomförs på 
distans och ställer följande propositionsordning: den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt liggande förslag svarar ja och den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt Anders Gäfverts (M) förslag svarar nej genom att trycka på 
respektive knapp i voteringsfunktionen.  
Propositionsordningen godkänns och digital acklamation genomförs. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 
liggande förslag.      

Votering och utfall 
Votering begärs och genomförs. 
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Ordföranden ställer följande propositionsordning: Den som vill att 
kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med liggande förslag röstar ja och 
den som vill att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med Anders 
Gäfverts (M) förslag röstar nej. 
Med 28 ja-röster mot 15 nej-röster finner ordföranden att 
kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med liggande förslag. 
Hur de enskilda ledamöterna röstat framgår av voteringskolumnen för § 107 
på sidan 2 i protokollet.      

Reservation 
Moderaterna, Centerpartiet och Liberalerna reserverar sig mot beslutet. 

Bakgrund 
En motion har lämnats till kommunfullmäktige 2019-09-30 av Anders 
Gäfvert (M). Motionären skriver att bedrägerier och stölder mot äldre 
personer har under de senaste åren ökat och riktar sig mot dem i deras hem. 
Bland annat har människor utgett sig för att vara från hemtjänsten. 
Motionären skriver att polisen med flera informerar och uppmanar framför 
allt äldre att inte släppa in någon i sin bostad som de inte känner eller kan 
legitimera sig.  
Motionären lyfter även ett exempel där en brukare sommaren 2019 under en 
vecka får besök av ett tiotal semestervikarier som utgett sig komma från 
hemtjänsten men inte kunnat uppvisa någon tjänstelegitimation.    
Därför föreslår motionären kommunfullmäktige besluta om att införa 
tjänstelegitimation för all hemtjänstpersonal inklusive vikarier och 
semesterpersonal.  
Kommunledningskontorets bedömning  
Härnösands kommun använder sig av ett elektroniskt låsvredssystem som 
heter CareLock. Det elektroniska låset gör att hemtjänstpersonalen inte 
behöver hantera nycklar när de besöker brukare och behöver aldrig ringa 
eller knacka på dörren för att komma in. Dörren låses upp med en telefon 
som innehåller en applikation som har elektroniska nycklar till brukarna.    
Systemet skapar trygghet i att den personal som besöker brukaren tillhör 
hemtjänstenheten och endast personal med behörighet kan låsa upp dörren. 
Låsen registrerar vem i hemtjänsten som gjort besöket och hur länge besöket 
varar.  
Låssystem fungerar då som legitimation för hemtjänstpersonalen. Det är 
endast personal utrustad med arbetstelefon, personlig inloggning samt 
elektroniska nycklar för just de brukare som personalen ska besöka under 
dagen som har möjlighet att komma in i bostaden.  
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Tjänstelegitimation är ingen garant för att personen som besöker en brukare 
faktiskt arbetar för Härnösands kommun. En legitimation kan förfalskas, 
säljas eller tappas bort. Tjänstelegitimation kräver att brukaren har möjlighet 
att fråga efter den, kan läsa och förstå den samt kunna avhysa personer som 
inte har legitimation. Det digitala systemet för att låsa upp dörrar har en 
högre säkerhet och brukarna kan vara trygga i att den person som kommer in 
faktiskt jobbar för hemtjänsten i Härnösands kommun.  
För brukare med möjlighet att kräva att få se en legitimation och förstå den, 
kan införande av tjänstelegitimation vara en säkerhetshöjande åtgärd, 
framförallt under sommaren då personalomsättningen ökar och kontinuiteten 
minskar.       
Att införa tjänstelegitimation medför en kostnad, hur stor den blir avgörs av 
vilken typ av kort som används. För en verifierad legitimation, en 
legitimation som utfärdats av en myndighet är kostanden per kort cirka 500 
kronor styck. Ett vanligt plastkort med kommunens logotype och bild på 
ägaren kostar cirka 250 kronor och ett plastkort utan bild cirka 150 kronor. 
Inom hemtjänsten i dag jobbar cirka 300 personer inklusive vikarier. 
Engångskostnaden för att införa tjänstelegitimation blir då mellan 45 000 
kronor till cirka 150 000 kronor exklusive sommarvikarier. Sen tillkommer 
personalomsättningskostnader för tillverkning av legitimation till ny 
personal samt administrationen för legitimationshanteringen.  
Kommunledningskontorets bedömning är att det elektroniska 
låsvredsystemet är ett säkert system och bör ses som en legitimation för 
hemtjänstpersonalen. Brukare behöver aldrig öppna dörren för personal från 
hemtjänsten utan hemtjänstpersonalen öppnar dörren med hjälp av 
telefonapplikationens elektroniska nyckel och då vet brukaren att personen 
som kommer är från Härnösands kommuns hemtjänst. Det är dock viktigt att 
brukaren informeras om detta vid beslut om hemtjänst. Att införa 
tjänstelegitimation ger inte per automatik en högre säkerhet. Brukaren måste 
vara i stånd att efterfråga legitimationen, förstå den och även kunna avhysa 
en person som antingen visar upp en felaktig legitimation eller inte har 
någon. Legitimationer kan också stjälas eller förfalskas vilket kan ge en falsk 
säkerhet. Att införa tjänstelegitimation medför också en kostnad för 
producering och administration. Med utgångpunkt från detta anser 
kommunledningskontoret att motionen bör avslås.  
I denna tjänsteskrivelse har från socialförvaltningen Gunnar Stam 
(Enhetschef hemtjänsten) och Helen Malmborg (Enhetschef hemtjänsten) 
deltagit.                            
Socialt perspektiv 
Förslaget anses inte påverka det sociala perspektivet  
Ekologiskt perspektiv 
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Förslaget anses inte påverka det ekologiska perspektivet  
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Förslaget anses inte påverka det ekonomiska och juridiska perspektivet.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2020-11-03 § 167 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse, 2020-03-10 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2019-09-30 § 119 
Motion (M) – Tjänstelegitimation för hemtjänstpersonal  
 
______  
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§ 108 Dnr 2019-000416 1.1.1.0 

Motion - Öppna Nybrogatan för biltrafik dygnet runt 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen.  

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Christian Wasell (M), Knapp Britta Thyr (MP), Ulrika 
Jonsson (SD) och Lennart Bergström (SD). 

Yrkanden 
Christian Wasell (M), Ulrika Jonsson (SD) och Lennart Bergström (SD) 
yrkar bifall till motionen. 
Knapp Britta Thyr (MP) yrkar bifall till liggande förslag.     

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, liggande förslag 
och Christian Wasells (M) förslag. 
Ordföranden föreslår att digital acklamation används då mötet genomförs på 
distans och ställer följande propositionsordning: den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt liggande förslag svarar ja och den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt Christian Wasells (M) förslag svarar nej genom att trycka 
på respektive knapp i voteringsfunktionen.  
Propositionsordningen godkänns och digital acklamation genomförs. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 
liggande förslag.      

Votering och utfall 
Votering begärs och genomförs. 
Ordföranden ställer följande propositionsordning: Den som vill att 
kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med liggande förslag röstar ja och 
den som vill att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med Christian 
Wasells (M) förslag röstar nej. 
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Med 30 ja-röster mot 13 nej-röster finner ordföranden att 
kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med liggande förslag. 
Hur de enskilda ledamöterna röstat framgår av voteringskolumnen för § 108 
på sidan 2 i protokollet.      

Reservation 
Moderaterna och Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet. 

Bakgrund 
Christian Wasell (M) har i en motion till fullmäktige föreslagit att 
kommunen ska häva beslutet att ha Nybrogatan stängd mellan klockan 01:00 
och 04:00 på lördagar och söndagar. 
Polismyndigheten har i ett yttrande uttryckt en farhåga att ett hävande av 
beslutet leder till fler störande moment för boende och att risken för olyckor 
ökar. Detta mot bakgrund av ett ökat antal bilister som är ute och kör på ett 
störande sätt som både låter mycket och är farligt ur ett 
trafiksäkerhetsperspektiv med sladdande och höga hastigheter. 
Polismyndigheten upplever att dessa bilister, ”nöjesåkarna”, respekterar 
gällande förbudet mot fordonstrafik på Nybrogatan. 
Samhällsförvaltningen har haft diskussioner med Polismyndigheten och 
anser därefter att man inte har någon avvikande åsikt i frågan än vad 
Polismyndigheten har. Farhågorna om buskörning, störande för boende och 
ökad trafiksäkerhetsrisk väger tungt. 
Nybrogatan finns dock med i kommunens investeringsplaner. En 
ombyggnation kan eventuellt förändra fordonsflöden mm, som gör att denna 
fråga kan aktualiseras igen. 
Tillväxtavdelningen har inget mer att tillägga ärende och föreslår därför att 
motionen ska avslås. 
Socialt, ekologiskt, ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Ingen påverkan.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2020-11-03  
Tillväxtavdelningens tjänsteskrivelse, 2020-04-22 
Motion, Christian Wasell (M) 2019-09-15 
Yttrande, Polismyndigheten 2020-04-15 
Yttrande, Samhällsförvaltningen 2020-04-22 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2019-09-30 § 119 
 
______  
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§ 109 Dnr 2019-000412 1.1.1.0 

Motion - Förbättra företagsklimatet i Härnösands 
kommun 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anse motionen besvarad och  
att motionens intentioner beaktas i kommande revideringen av 
tillväxtstrategin. 

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Christina Lindberg (C) och Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 
Christina Lindberg (C) och Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till liggande 
förslag.      

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.     

Bakgrund 
I en motion från september 2019 föreslår Christina Lindberg (C) sex olika 
förslag till åtgärder där målet är att förbättra företagsklimatet i Härnösands 
kommun. Motionären föreslår t.ex. revidering och uppföljning av 
tillväxtstrategin, en översyn av respektive förvaltnings arbete mot 
näringslivet för att förbättra och effektivisera arbetet, en utbildningsplan för 
att implementering av tillväxtstrategin med mål och indikatorer för att följa 
upp samtliga förvaltningar/nämnders arbete samt komplettera de politiska 
besluten med ett näringslivsperspektiv och att näringslivsfrågor är en stående 
punkt på kommunstyrelsen agenda. 
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Våren 2020 har på grund av coronapandemin blivit annorlunda emot vad 
som var planerat.  Flera av de aktiviteter näringslivsenheten påbörjat som 
t.ex. uppskattade företagsbesök från politiker och tjänstemän m.m. har fått 
läggas på is. Näringslivsenheten har prioriterat arbetet med att ge extra stöd 
och utarbeta olika erbjudande till Härnösands företagare under denna 
pågående svåra tid. 
Tillväxtavdelningen är positiv till de föreslagna åtgärderna i motionen och 
delar ansatsen om att det lokala företagsklimatet har en stor betydelse för 
kommunen. Företagsklimatet är viktigt när det gäller att locka fler företag till 
kommunen såväl som att skapa tillväxt i befintliga. Ett bra företagsklimat 
skapar tillväxt och ger förutsättningar för en bra välfärd.  
Kommunen har tappat i placering i Svenskt Näringsliv ranking tidigare år. I 
år ser vi en positiv rörelse där Härnösand klättrar 38 platser, från 254:e plats 
ifjol till 216:e plats. Näringslivsenheten fortsätter det strategiska arbetet med 
att förbättra företagsklimatet i kommunen.  
Dessa frågor måste göras tillsammans med övriga förvaltningar och en 
gemensam ståndpunkt för ett långsiktigt och hållbart perspektiv för såväl 
majoriteten som oppositionen gällande näringslivsfrågor.  
Företagsamheten är en av sex delstrategier i tillväxtstrategin och kopplat till 
det finns en handlingsplan för näringsliv och bättre företagsklimat 2017-
2020. Tillväxtstrategin ska därför aktualiseras.  
Tillväxtavdelningen har redan startat resan mot ett bättre företagsklimat och 
fler av de insatser som beskrivs i motionen är redan påbörjade. Av den 
anledningen startades under hösten 2019 arbetet med att förbättra och 
förstärka arbetet för ett bättre företagsklimat. Bland annat rekryterades en 
näringslivschef med det uttalade ansvaret att förbättra företagsklimatet. 
Arbetet med att revidera handlingsplanen för näringslivsarbetet är startat.  
Ett tvärfunktionellt arbetssätt är på gång där samarbetet med olika 
förvaltningar har förstärkts med ambitionen att hitta nya sätt att arbeta 
tillsammans för att ge näringslivet bättre service och en enklare väg in.  
Ett införande och av mål och indikatorer gör att vi kan följa upp arbetet och 
löpande rapportera till kommunstyrelsen som en viktig del av 
beslutsunderlag för kommande politiska beslut. Ett tydligt inriktningsbeslut 
från politiken stärker det arbetet. 
En översyn av samarbetet med företagarnas organisationer har startats för att 
stärka och effektivisera samverkansarbetet.  
Att bjuda in till olika workshops/samverkansmöten med intressenter såsom 
företagare och dess organisationer, politiker och tjänstepersoner har fått 
vänta på grund av pandemin.  
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På många olika sätt vill vi bidra till att skapa ett växande näringsliv med en 
mångsidig arbetsmarknad genom att förbättrat företagsklimat.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2020-11-03 § 169 
Kommunstyrelseförvaltningens rev. tjänsteskrivelse, 2020-10-20 
Motion - Förbättra företagsklimatet i Härnösands kommun     
______  
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§ 110 Dnr 2019-000068 1.1.1.1 

Motion - Minnesmärke efter Thorbjörn Fälldin 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionen.  

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Per-Eric Norberg (C), Knapp Britta Thyr (MP) och 
Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 
Per-Eric Norberg (C) yrkar bifall till motionen. 
Knapp Britta Thyr (MP) och Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till liggande 
förslag.      

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, liggande förslag 
och Per-Eric Norbergs (C) förslag. 
Ordföranden föreslår att digital acklamation används då mötet genomförs på 
distans och ställer följande propositionsordning: den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt liggande förslag svarar ja och den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt Per-Eric Norbergs (C) förslag svarar nej genom att trycka 
på respektive knapp i voteringsfunktionen.  
Propositionsordningen godkänns och digital acklamation genomförs. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 
liggande förslag.      

Votering och utfall 
Votering begärs och genomförs. 
Ordföranden ställer följande propositionsordning: Den som vill att 
kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med liggande förslag röstar ja och 
den som vill att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med Per-Eric 
Norbergs förslag (C) förslag röstar nej. 
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Med 24 ja-röster mot 8 nej-röster och 11 som avstår finner ordföranden att 
kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med liggande förslag. 
Hur de enskilda ledamöterna röstat framgår av voteringskolumnen för § 110 
på sidan 2 i protokollet.      

Reservation 
Centerpartiet reserverar sig mot beslutet. 

Bakgrund 
I en motion inlämnad av Centerpartiet februari 2019 föreslås att kommunen  
så snart det går ska iordningsställa ett lämpligt minnesmärke efter Thorbjörn 
Fälldin.  
Ett minnesmärke är en materiell manifestation som erinrar om en eller flera 
personer eller en historisk händelse.  
Personen ska ha haft en stor och betydande påverkan för staden för att kunna 
bli aktuella för namngivning. Samhällsnämnden behandlade ett liknande 
ärende angående att uppmärksamma Torbjörn Fälldins minne och gärning 
redan 2017.   
I kulturminneslagens hänsynsparagraf står det:  
”I Kulturminneslagen finns en hänsynsparagraf angående god ortnamnssed, 
4 § vid statlig och kommunal verksamhet skall god ortnamnssed iakttas. 
Med ortnamn menas namn på geografiska lokaliteter som blivit inarbetade 
som namn på en plats, till exempel gatunamn. 
God ortnamnssed gällande memorialnamn bör praktiseras, vilket innebär att 
memorialnamn bör användas restriktiv och med försiktighet. ” 
Vad gäller ortnamnsrådet rekommenderar Sveriges kommuner, i enlighet 
med FNs resolution VIII/2, att inte skapa nya memorialnamn baserade på 
ännu levande personers namn samt att låta en rimlig, av kommunen fastlagd, 
tid gå innan en avliden persons namn används vid namngivning. Som rimlig 
tid rekommenderas 3-5 år. (dnr SKL2004/2699)  
Thorbjörn Fälldin har varit en viktig och betydelsefull person i Härnösands 
historia som gjort mycket för stadens och landsbygdens gestaltning. I 
egenskap av statsminister är han även en del av Sveriges politiska historia. 
Men utifrån motionen önskan om att uppföra ett minnesmärke så behöver det 
föregås av en rad kriterier.  
Om kommunen önskar namnge en geografisk plats eller uppföra ett 
minnesmärke med ett personnamn behövs fler och olika perspektiv hållas i 
åtanke som t.ex. vilken historiebeskrivning blir norm när vi synliggör 
berättelser som liknar varandra eller utgår från likvärdigt ekonomiskt och 
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kulturellt kapital? Är aspekter av jämställdhet och mångfald beaktade? Vem 
får synas i det offentliga rummet som delas av alla invånare och besökare? 
Nya gatunamn blir oftast aktuellt om det finns en gata eller plats som saknar 
namn, till exempel vid om- och nybyggnader i staden. 
Bedömning  
Utifrån kulturminneslagen ska kommunen visa restriktivitet och försiktighet 
gällande memorialnamn. Att hedra en persons gärningar är hedervärt, men 
hur detta ska genomföras måste få diskuteras i samband med 
gatunamnsgivning och andra ev. namngivningsärenden i enlighet med 
beskrivna aspekter.  
I samhällsförvaltningens svar SAM17-185-872:2 föreslås att i framtida 
arbete med namngivningsfrågor kommer Thorbjörn Fälldins namn beaktas 
då en lämplig plats eller gata behöver namnsättas. 
Kommunstyrelseförvaltningen delar Samhällsförvaltningens intention med 
att Torbjörn Fälldin namn ska beaktas i kommande namngivningsarbete.  
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därmed avslag på motionen.  

Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2020-11-03 § 170 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2020-03-11 
Protokollsutdrag samhällsnämnden 2017-06-21 § 120   
Samhällsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2017-06-02 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2019-02-25 § 23 
Motion - Minnesmärke efter Torbjörn Fälldin  
  
 
______  
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§ 111 Dnr 2016-000161 233 

Motion - Utred kommunens framtida ägande av 
anläggningar - Rapport 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att med samhällsnämndens återrapportering av utredningen av kommunens 
framtida ägande av anläggningar, lägga utredningen till handlingarna.  

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Ingemar Wiklander (KD) har i en motion föreslagit att fullmäktige ska 
besluta om en utredning av kommunens idrotts- och fritidsanläggningar 
långsiktigt, både ur det ekonomiska perspektivet och ur 
jämlikhetsperspektivet mellan olika idrotter samt att man förutsättningslöst 
utreder alternativa driftsformer. 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-11-05 § 139 att uppdra till 
samhällsnämnden att genomföra utredningen. Utredningen har genomförts 
och godkändes av samhällsnämnden i oktober 2020. 

Socialt perspektiv 
Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv 

Ekologiskt perspektiv 
Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv  
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Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-21 § 194 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2020-11-18 
Protokollsutdrag samhällsnämnden 2020-10-22 § 115 
Bilaga – Utredning kommunens framtida ägande av anläggningar 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2019-11-25 § 139 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2019-11-05 § 163 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-22 § 82 
Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2019-10-07 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2016-03-21 § 46 
Motion, Ingemar Wiklander (KD), 2016-03-11 
  
______  
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§ 112 Dnr 2019-000148 1.1.1.1 

Motion - Elevdatorer, byte från PC till en mer 
ändamålsenlig produkt 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar  
att anse motionen vara besvarad.  

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S) och Olle Löfgren (L). 

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) och Olle Löfgren (L) yrkar bifall till liggande förslag.      

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Protokollsanteckning 
Olle Löfgren (L) begär och tillåts av ordföranden att göra följande 
protokollsanteckning: 

Detta är en avsevärd besparingsåtgärd samtidigt som eleverna i dagsläget i 
årskurs 7 vid våra högstadieskolor har en produkt som är mindre 
stöldbegärlig har en högre funktionalitet och längre batteritid. 

Bakgrund 
I en motion från liberalerna föreslås att kommunen ska upphandla datorer 
som är bättre anpassade till skolans behov. 
Idag bestäms vilka elevdatorer som köps in av rektor efter samråd mellan 
skolan och IT-avdelningen. En referensgrupp från skolan beskriver behoven 
och IT-avdelningen lämnar förslag på produkter som på bästa sätt lever upp 
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till dessa och lever upp till övriga krav som finns för användning i 
kommunens IT-miljö.  
Utifrån detta föreslår kommunledningskontoret att motionen avslås då 
motionärens förslag tillgodoses inom denna hantering och inga nya beslut 
behövs. 
Socialt perspektiv 
Ingen påverkan 
Ekologiskt perspektiv 
Ingen påverkan 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
Ingen påverkan 

Beslutsunderlag 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2020-11-12 
Skolnämnden, sammanträdesprotokoll, 2020-09-24 §49 
Skolförvaltningen, missiv, 2020-09-15 
Kommunfullmäktige, sammanträdesprotokoll, 2019-20-28 §123 
Motion, Liberalerna, 2019-03-12 
______  
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§ 113 Dnr 2019-000530 1.1.1.1 

Motion - Tillgänglighet 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att avslå motionärens förslag om att upprätta ett program för tillgänglighet 
samt 
att anse motionen besvarad i övriga delar.  

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Eva-Clara Viklund (M), Anders 
Gäfvert (M), Christina Lindberg (C), Ingemar Wiklander (KD), Lennart 
Bergström (SD) och Knapp Britta Thyr (MP).  

Yrkanden 
Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till liggande förslag samt på ett 
förtydligande till densamma enligt följande:  
att avslå motionärens förslag om att upprätta ett program för tillgänglighet 
samt 
att anse motionen besvarad i övriga delar.  
Ingemar Wiklander (KD) yrkar bifall till liggande förslag. 
Eva-Clara Viklund (M), Anders Gäfvert (M), Christina Lindberg (C) och 
Lennart Bergström (SD) yrkar bifall till motionen.     

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, liggande förslag 
med Andreas Sjölanders (S) förslag på förtydligande och Eva-Clara 
Viklunds (M) förslag. 
Ordföranden föreslår att digital acklamation används då mötet genomförs på 
distans och ställer följande propositionsordning: den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt liggande förslag svarar ja och den som vill att fullmäktige 
ska besluta enligt Eva-Clara Viklunds (M) förslag svarar nej genom att 
trycka på respektive knapp i voteringsfunktionen.  
Propositionsordningen godkänns och digital acklamation genomförs. 
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Ordföranden finner att kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med 
liggande förslag med Andreas Sjölanders (S) förslag på förtydligande.     

Votering och utfall 
Votering begärs och genomförs. 
Ordföranden ställer följande propositionsordning: Den som vill att 
kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med liggande förslag röstar ja och 
den som vill att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med Eva-Clara 
Viklunds (M) förslag röstar nej. 
Med 24 ja-röster mot 19 nej-röster finner ordföranden att 
kommunfullmäktige har beslutat i enlighet med liggande förslag. 
Hur de enskilda ledamöterna röstat framgår av voteringskolumnen för § 113 
på sidan 3 i protokollet.      

Reservation 
Moderaterna, Sverigedemokraterna, Centerpartiet och Liberalerna reserverar 
sig mot beslutet. 

Bakgrund 
Eva-Clara Viklund (M) har i en motion till fullmäktige föreslagit att 
kommunen ska upprätta och genomföra ett program för tillgänglighet, att en 
tillgänglighetsguide ska finnas för lokaler/byggnader där kommunen driver 
verksamheter, samt att verksamheterna ska inkludera tillgänglighetsrådets 
expertis inför planerade förändringar.  
Kommunfullmäktige beslutade 2020-09-28 att motionen skulle beredas 
ytterligare inför beslut. 
Det har, som motionären lyfter fram i motionen, tidigare påbörjats ett arbete 
med att etablera en tillgänglighetsguide i Härnösands kommun. Arbetet har 
avstannat, men bör återupptas och göras känd för alla. Guiden var en del av 
den tidigare beslutade tillgänglighetspolicyn, liksom rutinen i att involvera 
tillgänglighetsrådet inför nybyggnationer eller ändringar i befintliga lokaler, 
som kommunen bedriver verksamhet i. 
En ny tillgänglighetspolicy har antagits av kommunfullmäktige 2020-09-28 
§ 59 av kommunfullmäktige. Tillgänglighetspolicyn i Härnösand ska 
operationaliseras i nämnderna och bolagen, och ska med fördel innebära 
handlingsplaner på nämnds-och förvaltningsnivå, för att säkerställa att 
verksamheterna bidrar till tillgänglighetspolicyns målområden. Uppföljning 
av tillgänglighetsarbetet samordnas av kommunledningskontoret. 
 En policy ses som ett styrdokument som anger ett förhållningssätt, ge 
uttryck för viljeyttringar och bygga på värderingar. En policy sätter ramar för 
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ett visst handlande och rekommenderar ett visst handlingssätt. Tanken är att 
en policy gärna kan kompletteras med handlingsplaner. Ett program kan 
också vara en policy, enligt riktlinjerna för styrande dokument. Ett program 
tar, liksom en policy, inte detaljerad ställning till hur utförandet ska ske, 
prioriteringar eller metoder.  
I och med att kommunfullmäktige antagit en policy för tillgänglighet är 
bedömningen den att policyn motsvarar ett program och därav bör 
motionärens vilja att inrätta ett program avslås. 
Under förutsättning att kommunstyrelsen fattar beslut om att uppdra till 
kommundirektören att arbetet med en tillgänglighetsguide återupptas samt 
att en rutin för att inkludera tillgänglighetsrådet upprättas och genomförs, 
besvaras och beviljas motionärens övriga två att-satser. 
Socialt perspektiv 
I ett socialt perspektiv är det av stor vikt att lokaler och byggnader där 
kommunen bedriver verksamhet är tillgängliga för alla invånare, oavsett 
funktionsvariation. 
Ekologiskt perspektiv 
Bedöms inte påverka 
Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 
I ett juridiskt perspektiv är tillgänglighet ett rättighetsperspektiv och som 
avspeglas i flera olika lagrum. Diskrimineringslagen och arbetsmiljölagen är 
några specifika lagrum som beskriver rättigheter och skyldigheter. 
Kommunen har ett särskilt ansvar för service och stöd till alla och att 
tillgängliggöra verksamheter och dess lokaler till alla.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-12-01 § 196 
Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2020-11-17 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-09-28 § 59 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2020-09-28 § 48 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2020-09-08 § 107 
Motion Tillgänglighet 2019-09-25 (M) 
  
______  
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§ 114 Dnr 2020-000454 1.1.1.1 

Interpellation - Vindkraft Hemsön - Svar 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anse interpellationen besvarad.      

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Knapp Britta Thyr (MP), Olle Löfgren (L), Lennart 
Bergström (SD), Magnus Oscarsson (S) och Margareta Tjärnlund (M). 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Olle Löfgren (L) har 2020-10-16 inlämnat interpellationen: Vindkraft 
Hemsön till samhällsnämndens ordförande Knapp Britta Thyr (MP).      

Beslutsunderlag 
Interpellation Vindkraft Hemsön 2020-10-16 
Svar på interpellationen från Knapp Britta Thyr (MP) 2020-11-19      
______  
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§ 115 Dnr 2020-000453 1.1.1.1 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande - 
Vindkraft Hemsön - Svar 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anse interpellationen besvarad.      

Yttranden 
I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Olle Löfgren (L), Margareta 
Tjärnlund (M) och Eva Olstedt-Lundgren (L). 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Olle Löfgren (L) har 2020-10-16 inlämnat interpellationen Vindkraft 
Hemsön till kommunstyrelsens ordförande Andreas Sjölander (S).      

Beslutsunderlag 
Interpellation Vindkraft Hemsön 2020-10-16 
Svar på interpellationen från Andreas Sjölander (S) 2020-11-19      
______  
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§ 116 Dnr 2020-000013 1.1.1.1 

Ärenden för kännedom till kommunfullmäktige 2020 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att lägga ärenden för kännedom till handlingarna.      

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Ärenden som gått för kännedom till fullmäktige i december 2020:  
Protokollsutdrag socialnämnden 2020-10-29 § 140 – Ej verkställda 
gynnande beslut tredje kvartalet 2020, samt bilaga (rapport)  
Revisorernas bedömning delårsrapport 2020-08-31 Kommunalförbundet 
Kollektivtrafikmyndigheten i Västernorrlands län      

Beslutsunderlag 
Bilaga – Ärenden för kännedom 2020-12-21      
______  
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Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 117 Dnr 34630  

Tillkommande motioner, interpellationer och frågor  
Inga nya motioner, interpellationer eller frågor har kommit för att tas upp på 
dagens möte.      
______  
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§ 118 Dnr 2020-000070 1.1.1.1 

Korta frågor - korta svar 2020 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
att anse frågorna besvarade.  

Yttranden 
Eva-Clara Viklund (M) ställer en fråga om seminariet/gamla kastellskolan 
till Andreas Sjölander (S). 
Andreas Sjölander (S) besvarar frågan.  
Christina Lindberg (C) ställer en fråga om Tele2:s flytt till Andreas 
Sjölander (S). 
Andreas Sjölander (S) besvarar frågan. 
Lennart Bergström (SD) ställer en fråga om kommunen kan göra något åt 
vaccinprioriteringen. 
Krister Fagerström McCarthy (S) besvarar frågan.  
Anders Gäfvert (M) ställer en fråga om initiativrätten. 
Göran Norlander (S) besvarar frågan.  

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det endast föreligger ett förslag till beslut, liggande 
förslag. 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta i enlighet med 
liggande förslag. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat i enlighet med liggande 
förslag.      

Bakgrund 
Vid kommunfullmäktiges sammanträden har ledamöterna möjlighet att ställa 
frågor till övriga ledamöter i kommunfullmäktige. Frågor får också ställas 
till ordförande, vice ordförande i nämnder, bolag och kommunstyrelsens 
utskott. ______  
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